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1. Vystoupení rektorky prof. MUDr. Mileny Králíčkové, Ph.D. 

 

Paní rektorka přivítala členy na 3. zasedání RKR a informovala o následujících tématech: 

 

- Seznámení s rozhodnutím, že na nového prorektora pro rozvoj a výstavbu bude 

nominován MUDr. Josef Fontana, PhD. Dne 15.12.2023 bude požádán Akademický 

senát o vyjádření k této nominaci. 

- Členem kolegia rektorky pro transfer se stane Mgr. Otomar Sláma, MBA, MPA. 

- Informace z Reprezentativní komise pro rozpis rozpočtu VVŠ, která proběhla 

4.12.2023. Pro příští roku bude zafixován ukazatel C – doktorandská stipendia. Dále se 

projednával návrh opatření na podporu mzdové koheze na VVŠ v příštím roce, 

rozhodnutí MŠMT projednávat nové nastavení ukazatele K a zřízení pracovní skupiny 

na financování profesních studijních programů. 

- Informace z jednání ČKR, která proběhla 7.12.2023 za účasti prezidenta Petra Pavla. 

- Proběhla jednání s náměstkyní primátora Udženijou, radním Kovaříkem, radním 

Mazurem a dalšími (např. na téma prg.ai, Kampus Hybernská a další).  

- 1.12.2023 proběhlo jednání s ministrem Bartošem.  

- 8.12.2023 proběhlo jednání s ministrem Válkem  

- Příprava novelizace vnitřních předpisů. Prosba o součinnost. 

- Lednového rozšířeného kolegia rektorky se zúčastní předseda Rady Národního 

akreditačního úřadu Plaga. 

- Posun ve výstavbě MEPHARED 2 a Kampus Albertov.  

- V lednu bude na AS předložen materiál o buducnosti zámku v Zahrádkách. 

- Bude zahájena diskuze k jedné z priorit Plánu realizace strategického záměru UK na rok 

2024:“S ohledem na měnící se podmínky v oblasti vysokého školství v České republice, 

na aktuální i budoucí společenské potřeby i na dosavadní vnitrouniverzitní debatu patří 

k prioritám Univerzity Karlovy v rámci přípravy principů pro rozdělování příspěvků 

a dotací diskutovat budoucí podobu rozepisování fixní části příspěvku“. Materiál bude 

oficiálně předložen na lednovém RKR. Připomínky k tomuto textu zaslat do 8. ledna 

2024.  Bude ustanovena pracovní skupina k projednávání návrhu.  



- Při lednových schůzkách s děkany a děkankami se bude projednávat strategie vedení 

fakult ke komunitárním (unijním) zdrojům. 

- Bylo podepsáno memorandum of understanding s AstraZeneca.  Potenciál spolupráce 

s lékařskými fakultami, FaF a dalšími. 

- Připravuje se podpis memoranda of understanding s Národní galerií. 

- Došlo k zpřísnění Režimu student. V případě dotazů je k dispozici Mgr. Lukáš 

Nachtigal. 

- Podpora ukrajinských studentů bude pokračovat. 

- Pozvání na Vánoční koncert, který proběhne 19.12.2023 v 19:00h ve Velké aule 

Karolina 

 

Závěr: RKR vzalo předložené informace paní rektorky na vědomí. 

 

2. Sdělení členů kolegia rektora 

 

Prorektor Krištoufek 

- Na fakulty šla informace o výběru projektů TAČR SIGMA DC5. 

- Výzva k nominacím na členy KHV. Deadline je v polovině ledna. 

- Započala jednání s AV ČR ohledně problematiky DSP v návaznosti ZoVŠ. 

- Byly vyhlášeny výsledky Univerzitních výzkumných center UNCE. 

- Probíhají jednání pracovní skupiny k Metodice VŠ25+. 

- UK (konkrétně PřF) získala jediné dva české ERC Consolidator projekty. 

- Byly vyhlášeny standardní a postdoktorandské projekty GA ČR. UK byla celkově velmi 

úspěšná. 

- 18.12.2023 poprvé zasedne pracovní skupina na monografie. Celkově má 17 členů. 

- 19.12.203 proběhne celouniverzitní představení nového systému ukazatelů pro vědecký 

výkon na UK akademické obci univerzity. Představení proběhne hybridně v Modré 

posluchárně. Dne 20.12.2023 pak proběhne setkání pro relevantní zaměstnance 

děkanátů k systému. 

- Byli vyhlášeni Higly Cited Researchers 2023. V ČR jich je celkově 7. Za UK 1 a to 

prorektor Krištoufek. 

- 15. – 16. 5. 2024 proběhne zasedání International Advisory Board (IAB). Program bude 

zaslán v průběhu 1. kvartálu 2024. VR UK bude předloženo doplnění IAB o nové členy 

a členky. Novým předsedou IAB se stal prof. Hans-Georg Kräusslich z Univerzity 

Heidelberg a místopředsedkyní se stala prof. Maria J. Esteban z CEREMADE – Paris 

Daupine University. 

- V rámci Annual Meeting 4EU+ proběhla schůze prorektorů pro vědu, kde se 

diskutovaly možnosti a výhled většího zaměření na společné projekty Horizon Europe 

a Erasmus+. 

- Harmonogram projednávání Hodnocení tvůrčí činnosti za roky 2019-2023. Koncem 

února bude pravděpodobně finální verze. 

- V prvních třech týdnech ledna 2024 budou probíhat návštěvy OVaV a OVaV-EC na 

fakultách. 

- Prezentace k novele zákona 130. Bude sdílena. 



Prorektorka Voldřichová Beránková 

- Společnost Linet do Brasil a soukromá brazilská nemocnice zahajují nový projekt Sírio– 

Libanês School of Health Science. První studenti budou přijímáni od února 2024 – 

otevření oborů Nursing, Physiotherapy, Psychology a od srpna 2024 otevření oborů 

Nutrition, Hospital Managment. Do budoucna jsou v plánu obory Medicine 

a Biomedicine. 

- Stipendia Indonéské vlády IISMA. Podpora indonéské vlády pro jejich studenty 

studující na UK v délce jednoho semestru. 

- Erasmus without paper. V současné době jsou všechny meziuniverzitní smlouvy 

Erasmus doplněny do systému. Probíhá školení fakultních koordinátorů Erasmu. Další 

fáze bude testování s mezinárodními partnery a systémy. 

- V SIS byl vytvořen příznak 4EU+, který se dá přidávat ke kurzům, aby se daly lépe 

filtrovat pro uživatele. Manuál ohledně využívání byl sdílen s fakultami. 

- Poděkování fakultám za spolupráci nad konferencí CZEDUCON. 

 

Prorektor Vlach 

- Avízo 1.3.2024 Ples UK na Žofíně. 

- Poděkování fakultám a součástem za akci Na Karlovku 2023. Příští rok proběhne akce 

pravděpodobně začátkem listopadu. 

- Proběhlo vyhlášení Česká hlava 2023. Hlavní ocenění vyhrála prof. Moťovská z 3. LF 

za výjimečný přínos v oblasti kardiologie. 

- V přípravě jsou memoranda o spolupráci s Elixírem do škol a s Planetum. 

- Celouniverzitní prezentace na veletrzích vzdělávání na Slovensku: Gaudeamus Nitra 

a ProEduco Košice. 

 

Člen kolegia rektorky Fontana 

- Řídící orgán OP JAK zveřejnil výsledky hodnocení výzvy Špičkový výzkum. 

Podpořeno bylo celkem 26 projektů z toho v 16 projektech je zapojena UK. Alokace 

výzvy byla navýšena na celkových 12,2, miliard – pro UK je to přibližně 1,7 miliardy. 

- 28.11.2023 byla podaná projektová žádost celouniverzitního projektu PRoUK do výzvy 

OP JAK – Podpora pregraduální přípravy budoucích učitelů a učitelek. 

- Informace k přípravě projektových žádostí v rámci výzev OP JAK a TAČR SIGMA-

DC1 – podpora aktivit „Proof of Concept. Výzva bude podána celouniverzitně. 

- Informace k vyhodnocení ukazatele dvojjazyčného prostředí a hodnocení zaměstnanců 

pro Rozpis na rok 2024. 

 

Členka kolegia rektorky Rovná 

- Byla vypsána výzva na místo stážisty na Brussels Institute of Geopolitics (BIG) na 

půlroční stáž. Stáž získal Matěj Prášil z IPS FSV UK. Ředitel BIG Luuk van Middelaar 

navštívil UK 15.11.2023. 

- Byla vypsána výzva na dvouletý projekt TANDEM mezi UK a CNRS a CEFRES. 

Výzvu získaly Valeryja Korobyova z IMS FSV UK a Luisa Martin – Chevailer ze 

Sorbonské Univerzity. 

- 7. – 10.10. proběhla výroční konference 4EU+ v Miláně. 



- 13. – 14.11.2023 se v Bruselu konal High level Seminar Research Coimbra Group. 

- 22.11.2023 se v Bruselu konal Midterm workshop. 

- Výzva studentů k účasti na akci 4EU+ Votes Europe. 

- Bylo vyhlášeno opatření rektorky k vyhlášení dalšího kola minigrantů 4EU. Bude také 

vyhlášeno další kolo minigrantů pro studenty. 

- 30.11.2023 proběhlo setkání s koordinátory Flagships na UK. 

- Odměny pro koordinátory 4EU+ na fakultách. 

- Po novém roce bude vypsáno další kolo výzvy Visiting Professorship. 

 

Členka kolegia rektorky Henebergová 

- 31.11. 2023 proběhla úspěšně konference Rozvoj systému uznávání neformálního 

vzdělávání na vysokých školách ve spojení s realizací dobrovolnických aktivit.   

- Univerzita Karlova se zapojila do kampaně „Orange the World“ proti násilí na ženách. 

 

Předsedkyně Rady pro rovné příležitosti Smetáčková 

- Rada pro rovné příležitosti chystá další kroky v naplňování plánu rovných příležitostí. 

Prosba o nahlášení fakultních počinů.  

 

Kvestor Maňásek 

- K vydání je připraveno nové OR k cestovním příkazům a evidenci mobilit a nové OR 

Odpisový plán pro rok 2024. 

- Pokračují práce na jednotné ekonomické metodice – v roce 2024 provoz jen 

v testovacím prostředí a příprava na provoz od roku 2025 ve stávajících ekonomických 

systémech. 

 

Prorektorka Martínková 

- Poděkování všem fakultám připravující učitele za nominace do Národního metodického 

kabinetu. 

- Poděkování za účast fakult na konferenci k mikrocertifikátům. 

- Info k plánovaným změnám předpisů včetně Studijního a zkušebního řádu. 

 

Člen kolegia rektorky Komárek 

- 17.11. 2023 proběhlo udílení cen Grantové agentury UK. Cenu rektorky pro nejlepší 

vědecký projekt v rámci účelové podpory GA UK získala Alexandra Ptáková z PřF UK. 

Cenu prorektora pro vědeckou a tvůrčí činnost obdržel Josef Vacek z PF UK. Cena 

předsedy Grantové rady obdržel Jiří Doležal z MFF UK. Další tři projekty obdržely 

Čestná uznání Grantové rady, a to Jindřich Charvát z 1. LF UK, Ondřej Horáček z FaF 

UK a Zdeněk Kasner z MFF UK.    

- 5.12.2023 proběhlo zasedání Oborové rady GA UK.  

 

Závěr: Přednesená sdělení členů kolegia rektora vzalo RKR na vědomí. 

 

 

 

 



3. Informace k vymáhání poplatků spojených se studiem 

(prorektorka Martínková) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byla předložena informace k vymáhání poplatků spojených se 

studiem. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky vzalo předložený materiál OSZS na vědomí. 

 

4. Úmysl předložit návrh nového studijního programu Farmaceutické fakulty v Hradci 

Králové Léčivé rostliny a nutraceutika 

(prorektor Polák) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen úmysl předložit návrh studijního programu 

Farmaceutické fakulty v Hradci Králové léčivé rostliny a nutraceutika. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky vzalo úmysl FaF UK předložit nový bakalářský studijní 

program Léčivé rostliny a nutraceutika na vědomí. 

 

5. Návrh Akčního plánu HR Award 2024–2026 

(rektorka Králíčková) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen návrh Akčního plánu HR Award 2024-2026. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky projednalo předložený materiál. Do 21. 12. 2023 je 

poskytnut prostor pro zasílání připomínek jednotlivých fakult a součástí.  

 

6. Aktualizace příkazní smlouvy mezi UK a CUIP a návazné kroky 

(rektorka Králíčková) 

 

Rozšířenému kolegium rektorky byla předložena aktualizace příkazní smlouvy mezi UK 

a CUIP. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere předložený materiál na vědomí. 

 

7. Příprava hodnocení naplňování priorit Strategického záměru Univerzity Karlovy 

2021-2025 Evropskou asociací Institutional Evaluation Programe 

(rektorka Králíčková) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byla předložena informace o průběhu přípravy na vyhodnocení 

toho, jak univerzita naplňuje priority svého strategického záměru pro roky 2021-2025.  

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere na vědomí informaci o dosavadním průběhu přípravy 

na mezinárodní hodnocení EUA-IEP. 

 

 

 

 

 



8. Zpráva o čerpání prostředků na služby poradenských firem souvisejících se 

zabezpečením povinností UK v případě výjezdů a příjezdů zaměstnanců a návrh na 

omezení čerpání prostředků ve vymezených případech 

(členka kolegia rektorky Henebergová) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byla předložena zpráva o čerpání prostředků na služby 

poradenských firem souvisejících se zabezpečením UK v případě výjezdů a příjezdů 

zaměstnanců a návrh na omezení čerpání prostředků ve vymezených případech. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky projednalo Zprávu o čerpání prostředků na služby 

poradenských firem, bere na vědomí navrhovaná opatření na omezení čerpání prostředků ve 

vymezených případech a ukládá UK Pointu přípravu metodiky pro fakulty a součásti.  

 

9.  Čerpání rozpočtu Univerzity Karlovy a rekapitulace hospodaření jejích součástí k 30. 

9. 2023 

(kvestor Maňásek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byla předložena Zpráva o čerpání rozpočtu Univerzity Karlovy 

o rekapitulaci hospodaření jejích součástí k 30.9.2023. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere na vědomí Zprávu o čerpání rozpočtu Univerzity 

Karlovy a o rekapitulaci hospodaření jejích součástí k 30. 9. 2023. 

 

10.  Novelizace Vnitřního mzdového předpisu – ideový záměr 

(kvestor Maňásek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen materiál Novelizace Vnitřního mzdového 

předpisu – ideový záměr. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky projednalo předložený materiál. Do 20. 12. 2023 je 

poskytnut prostor pro zasílání připomínek jednotlivých fakult a součástí k předloženému 

ideovému záměru.  

 

11. Novelizace Pravidel hospodaření a opatření rektora k čerpání sociálního fondu – 

ideový záměr 

(kvestor Maňásek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen materiál Novelizace Pravidel hospodaření 

a opatření rektora k čerpání sociálního fondu – ideový záměr. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere přeložený materiál na vědomí a doporučuje jej 

projednat v Akademickém senátu UK. 

 

12. Rozpis dodatečného příspěvku z výzvy pro UK z listopadu 2023 

(kvestor Maňásek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen rozpis dodatečného příspěvku z výzvy pro UK 

z listopadu 2023. 

 



Závěr: Rozšířené kolegium rektorky projednalo návrh rozpisu dodatečného příspěvku z výzvy 

pro UK ze dne 28. listopadu 2023 a souhlasí s rozdělením prostředků dle tohoto rozpisu. 

 

13. Sjednocení nefinančních zaměstnaneckých benefitů – návrhy příslušných Opatření 

rektora 

(kvestor Maňásek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen materiál Sjednocení nefinančních 

zaměstnaneckých benefitů – návrhy příslušných Opatření rektora. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere na vědomí předložený materiál. 

 

14. Rámcové principy kariérního rozvoje a hodnocení THP na UK 

(kvestor Maňásek, člen kolegia rektorky Fontana) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byly předloženy Rámcové principy kariérního rozvoje 

a hodnocení THP na UK. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere na vědomí předložený materiál Rámcové principy 

kariérního rozvoje a hodnocení THP na UK. 

 

15.  Strategie IT UK 

(prorektor Skopal) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byla předložena Strategie IT UK. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere předloženou strategii IT UK na vědomí. 

 

16.  Studentské emailové aliasy v M365 

(prorektor Skopal) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen materiál Studentské emailové aliasy v M365. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere materiál na vědomí. 

 

17. Přehled nákladů Univerzity Karlovy na open access publikování 2022 a přehled 

nákladů na elektronické informační zdroje 2023 mimo konsorcium CzecchElib 

(prorektor Krištoufek) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen přehled nákladů Univerzity Karlovy na open 

access publikování 2022 a přehled nákladů na elektronické informační zdroje 2023 mimo 

konsorcium CzechElib. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky vzalo na vědomí předložený materiál. 

 

 

 

 

 



18. Přehled výročí, akcí a událostí spojených s dějinami UK a dějinami České republiky 

na rok 2024 

     (prorektor Vlach) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen přehled výročí, akcí a událostí spojených 

s dějinami UK a dějinami České republiky na rok 2024. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky bere na vědomí informace o přehledu výročí, významných 

událostí a o realizaci souvisejících akcí v průběhu roku 2024. 

 

19. Manuál pro udržitelné pořádání akcí na UK 

(členka kolegia rektorky Henebergová) 

 

Rozšířenému kolegiu rektorky byl předložen manuál pro udržitelné pořádání akcí na UK. 

 

Závěr: Rozšířené kolegium rektorky projednalo daný materiál a bere obsah manuálu na 

vědomí. 

 

- Informace z asociací děkanů 

 

Asociace děkanů přírodovědeckých fakult 

- Zasedání asociace proběhlo 30.11.2023 v Hradci Králové. Zápis z jednání bude zaslán. 

Projednával se nedostatek učitelů přírodovědných oborů. 

 

Asociace děkanů lékařských fakult 

- O proběhlém protestu lékařů.  

 

Asociace děkanů filozofických fakult  

- Zasedání asociace proběhlo 15.-16.11.2023 na UK. Jednání se zúčastnila paní rektorka. 

Diskuze o spolupráci s oborovými asociacemi a ČKR, o reformě doktorského studia 

a o snižování počtu přijímaných doktorandů. 

- Novým předsedou asociace děkanů filozofických fakult byl zvolen doc. Jan Stejskal, 

děkan FF UP. 

 

Asociace děkanů tělovýchovných fakult 

- Proběhla diskuze o zvolení zástupců do pracovní skupiny při Národní sportovní 

agentuře a při Ministerstvu zdravotnictví. 

 

Asociace děkanů pedagogických fakult 

- Byl odeslán návrh na jmenování hodnotitelů NAÚ. 

 

20. Různé 

- Pan děkan Boháč jako předseda pracovní komise legislativní rady vlády pro finanční 

právo připomínkoval novelu zákona o VŠ. Připomínky k financování VŠ 

a k doktorandskému stipendiu. 

 

Zapsali: Markéta Beranová, Mgr. Václav Hájek  

Schválila: prof. MUDr. Milena Králíčková, rektorka  

Příští rozšířené kolegium rektorky se bude konat 15. 1. 2024 od 9:00 v Malé aule. 
 


